
Referat for Laven Borgerforenings generalforsamling 
Onsdag den 7. november 2018 kl. 19.30 i Alling Beboerhus – 25 deltagere 
 
Dagsorden: 
1. Valg af dirigent og referent 

Asbjørn Bjerre blev valgt som dirigent og konstaterede, at generalforsamlingen var lovlig indvarslet iht. 
vedtægterne og dermed beslutningsdygtig.  
Niels Bo Christensen blev valgt som referent. 

 
2. Formandens beretning 

Formandens beretning indeholdt: 

− Mange nye borgere i byen. Tendensen er, at mange vil flytte fra by til land eller fra beton til 
natur. Tag godt imod de nye laven borgere. 

− Beboerhusgruppen har gjort en flot indsats med dialog med Banedanmark og Silkeborg 
Kommune samt Kr. Pihl Lorentzen (MF). God dialog, der giver forhåbninger om fremskridt for 
beboerhusforeningen. 

− Aktive borgere etablerede den ”Røde søplads” med VM i teltet. 

− Desværre en del tyverier bl.a. af grill fra VM-dagene. 

− En dejlig sommerfest, som alligevel blev god selvom den sædvanlige levende musik ikke var 
mulig i år. 

− Forhandlinger med Silkeborg Kommune, hvor der nu er aftale om etablering af 38 bådpladser 
mere info under pkt. 4. 

− Aftale med Kim, Laven Belurerlav om anvendelse af mange gode billeder fra byen. 

−  
Beretningen var samtidig Stigs sidste som formand i Laven Borgerforening.  
 
Kommentarer/debat:  
Stor ros og applaus til Stig, hvor flere takkede Stig for hans mangeårige indsats som bestyrelsesmedlem og 
formand.  
 
Efterfølgende var der en række indlæg om tyverier i byen bl.a. af grill i forbindelse med VM-arrangementet, 
men i særdeleshed også af tyveri af bådmotorer.  
 
Der blev foreslået at opsætte bomme for at vanskeliggøre adgang til området, videoovervågning, mere lys 
eller projektører eventuelt sensorstyret af havneområdet. Der blev også opfordret til skiltning med 
naboovervågning eller blot almindeligt lys om natten. Omvendt blev der også advaret mod de samme 
foranstaltninger, og i den forbindelse nævnt, at man skulle passe på ikke at overdrive omfanget af tyverier, 
og i stedet få mere registrering af fakta omkring tyverier. Ud fra fakta kan det fastlægges om problemet 
med tyverier er stigende. 
Alle forhold omkring eventuelt belysning, videoovervågning eller lignende skal drøftes med og godkendes 
af Silkeborg Kommune og Banedanmark samt naturligvis borgerne i laven. 
 
Asbjørn konkluderede, at bestyrelsen drøfter mulighederne for bedre sikring mod tyveri. 
Beretningen blev godkendt. 
 
3. Kassererens beretning 

Regnskabet vedlægges. 

− Regnskabet udviste et pænt overskud 



− Større kontingentindtægter 

− Større indtægter på arrangementer, men også større udgifter  

− Pænt overskud på sommerfesten, dog lidt mindre end sidste pga. større omkostninger til 
underholdning.  

− Depotgebyr for udleverede nøgler til bådhuset er steget far 2017 til 2018.  

− Fortsat pæn egenkapital på tkr. 40 
 
Kommentarer/debat:  
Ingen. Regnskabet blev godkendt. 
 
4. Indkomne forslag, herunder fastsættelse af kontingent. 

Kontingent 2018-19 
Bestyrelsen indstiller uændret kontingent, hvilket blev godkendt af generalforsamlingen. 
Bestyrelsen stiller desuden et forslag om en engangsforhøjelse af rådighedsbeløbet til investeringer 
(normalt 75% af sidste års kontingent) med maks. kr. 10.000 til nye kano - og kajakstativer – i alt maks. 
kr. 25.000 til investeringer. 
Stig begrundede anmodningen om en forhøjelse. Der skal bygges nye kano- og kajakstativer ved 
bådhuset samt en lille tilbygning til paddleboards. Der er aftalt et samarbejde med Århus Tech, som vil 
bygge stativerne som samlesæt til en pris på i alt ca. kr. 12.000. Linå idrætsforeningen får 9-10 
bådpladser af det samlede antal bådpladser (38), og betaler 25% af omkostningerne til kajakstativerne 
og tilbygningen til bådhuset. 
Generalforsamlingen godkendte forhøjelse af engangsbeløbet til investeringer på i alt maks. 25.000. 
I forbindelse med de nye kano- kajakstativer blev tyveri af bådene også drøftet, og Laven Borgerforening 
går aktivt ind og vejleder den enkelte bådejer om forsikringsbetingelserne ved opbevaring af både i 
bådhuset eller på borgerforeningens stativer. Rune kontakter Linå Idrætsforening for at opfordre dem til 
at tjekke forsikringsbetingelserne i LIFs forsikringer. 

 
5. Valg af bestyrelsesmedlemmer. 

Kaj Larsen og Hans A. Petersen blev valgt. Niels Bo Christensen blev genvalgt. 
 
6. Valg af bestyrelsessuppleanter 

Frank Møller og Sara de Reybekill blev valgt. 
 

7. Valg af revisor 
Flemming Würtz blev valgt. 

 
8. Eventuelt 

Frank Møller søgte mere hjælp til at rydde op på ”Udsigten (Bakkebjerg) lørdag den 10. november. Der 
skal slæbes allerede fældede træer væk, så udsigten bliver trimmet.  
 
Sara de Reybekill spurgte til rengøring og oprydning af bådhuset og søpladsen. Stig redegjorde for 
Søsamlingsdagen den første søndag i maj. Rune tilføjede, at der fremover vil blive arrangeret en 
arbejdsdag 2 gange om året for at holde området pænt. 
 
Rune orienterede om arbejdet i en ”trafikgruppe”, hvor målet er at få mere sikker trafik i Laven med 
lavere hastighed, mere sikker trafik samt cykelstier til Ry og/eller Silkeborg. Dette gav anledning til en 
længere diskussion. Flere opfordrede til at støtte op om den koordinerede indsats, som især lokalrådet 
står for. Trafik-problematikken vil blive drøftet i Borgerforeningens bestyrelse.  
 



Afslutningsvis takkede Stig – Asbjørn Bjerre som en god dirigent for generalforsamlingen. 
 
Dato: 8. november 2018 
 
Niels Bo Christensen, referent 
 
  
Godkendt: 
 
__________________ 
Asbjørn Bjerre, dirigent   
 
 
Bestyrelsen: 
 
 
_____________________________   _________________________ 
Hans A. Petersen, formand   Gert Vincent 
 
 
_____________________________   _________________________ 
Christine Hanselmann    Rune Bak Hansen 
 
 
_____________________________   _________________________ 
Kaj Larsen     Niels Bo Christensen 
 


